

## HOUSE OF COMMONS

Tuesday, May 11, 1869

The Speaker took the Chair at three o'clock.

A number of petitions were presented, among them several against any change in the Banking Laws, or interference with the bank circulation.

**Hon. Mr. Langevin** presented a return to the address for a statement of the moneys received by the Dominion Government from the Provinces of Ontario, Quebec, Nova Scotia and New Brunswick, for the issue of marriage licenses; also the reports of the engineers, &c., as to the surveys of the route of the Intercolonial Railroad.

## THE IRISH CHURCH

**Hon. Mr. Holton** gave notice that in pursuance of the explanations he gave on Friday night, he would, on Thursday next, move that the House resolve itself into Committee of the Whole, to consider certain resolutions on which to found an address to the Queen, expressive of the desire of this House for the passage of Mr. Gladstone's Bill, respecting the disestablishment of the Irish Church. (Hear, hear, and ironical laughter from the Ministerial side.)

## QUEBEC HARBOUR

**Hon. Mr. Langevin** introduced a Bill to amend the Act respecting the improvement and management of the Harbour of Quebec. He said the Quebec Harbour Trust had been for some time in difficulty on account of the large expenditures necessary last year. Some amendments were craved, but the petitions came in too late to admit of any legislation last session. This year, the bond-holders finding the revenues of the Trust were not sufficient to meet the expenditure or the interest on the bonds, had applied to Government for help. The bondholders made three propositions to the Government:—First,—That the whole Trust should be assumed by the Government, that is to say, that the Government should assume the debts and liabilities, and also the property of the Trust; second, that the Government should assume a certain portion of the property, the breakwater and some other property, and pay for their property, and relieve the Trust of their respon-

## CHAMBRE DES COMMUNES

Le mardi 11 mai 1869

L'Orateur occupe le fauteuil à trois heures.

Un certain nombre de pétitions sont présentées, dont plusieurs s'opposent à toute modification de la législation bancaire ou à toute ingérence dans la circulation bancaire.

**L'hon. M. Langevin** présente un document dont le dépôt a été demandé et qui concerne les sommes versées par l'Ontario, le Québec, la Nouvelle-Écosse et le Nouveau-Brunswick au Gouvernement du Dominion pour les licences de mariage, ainsi que les rapports des ingénieurs, etc., sur l'itinéraire du Chemin de fer Intercolonial.

## L'ÉGLISE IRLANDAISE

**L'hon. M. Holton** notifie que pour faire suite à ses explications de vendredi soir, il proposera jeudi prochain que la Chambre se forme en Comité général pour étudier certaines résolutions sur lesquelles se fonde une requête à la Reine exprimant le désir de la Chambre d'adopter le Bill de M. Gladstone relatif à la séparation de l'Église irlandaise. (Applaudissements, et rires ironiques du côté ministériel.)

## PORT DE QUÉBEC

**L'hon. M. Langevin** présente un Bill tendant à amender la Loi sur l'amélioration et la gestion du port de Québec. Il dit que le *Quebec Harbour Trust* connaît des difficultés depuis quelque temps à la suite de fortes dépenses faites l'année dernière. On a sollicité certains amendements mais les pétitions sont arrivées trop tard pour qu'on puisse y donner suite lors de la dernière session. Cette année, les actionnaires trouvant que les recettes ne sont pas suffisantes pour répondre aux dépenses ou payer l'intérêt des obligations, ont fait appel au Gouvernement. Ils ont fait trois propositions au Gouvernement: premièrement, que le *Trust* soit pris en charge par le Gouvernement, c'est-à-dire, qu'il prenne en charge les dettes et les obligations, ainsi que les biens du *Trust*; deuxièmement, que le Gouvernement acquiert une partie de ses biens, l'estacade entre autres, et relève ainsi le *Trust* d'une part de ses responsabilités. La troisième proposition est que le Gouvernement accorde la